
Treść interpelacji nr 9/20 radnego Krzysztofa Strzałkowskiego   

w sprawie drogi wojewódzkiej nr 634 

1. Na jakim etapie jest aktualnie dokumentacja projektowa na DW 634? 
2. Na kiedy planowane jest zakończenie procesu projektowego i uzyskanie decyzji 

ZRID? 
3. Czy proces projektowy napotkał na problemy mogące przedłużyć projektowanie? 
4. Jakie są problemy z pkt. 3 i czy jest przyjęty plan ich rozwiązania? 
5. Jakie działania mogą podjąć Radni Sejmiku Mazowieckiego oraz Radni Powiatu 

Wołomińskiego, które mogłyby pomóc w przyspieszeniu realizacji zadania? 
 
Gmina Zielonka zgłosiła problem związany z wspólnym z MZDW rozwiązaniem odwodnienia 
dróg. Sieć odwodnienia, aby była skuteczna, powinna mieć właściwe spadki i możliwie 
krótkie odcinki, aby nie wprowadzać narażonych na awaryjność i kosztownych 
przepompowni oraz rurociągów wielkośrednicowych. W związku z tym, najskuteczniejsza i 
najtańsza jest współpraca zarządców rzek i cieków, zarządców dróg i samorządów lokalnych 
tak, aby projektowane kanały deszczowe i systemy odwodnienia dróg były skutecznymi i 
tanimi w utrzymaniu urządzeniami. Jedynym problemem wymagającym uzgodnienia jest 
kwestia opłat za zrzut wody opadowej do odbiornika. W zależności od przebiegu kanałów i 
rowów należy ustalić kto, komu musi wnosić opłaty i w jakiej wysokości. Można w tej sprawie 
skorzystać z doświadczeń samorządów i zarządców rzek. Mając powyższe na względzie 
uchylanie się od wyboru tanich i skutecznych rozwiązań odwodnieniowych na rzecz izolacji 
sieci i dublowania kanałów może nasuwać podejrzenie o niekompetencje lub 
niegospodarność. 
 

1. Jakie są powody braku porozumienia z Gminą Zielonka w sprawie wspólnych 
rozwiązań technicznych w zakresie odwodnienia dróg wojewódzkich i gminnych? 

2. Jaki był dotychczas przebieg rozmów z Gminą Zielonka? 
3. Jakie możliwe kierunki rozstrzygnięć tego nieporozumienia zostały dotychczas 

przeanalizowane? 
4. Jaki kolejny krok w tej sprawie przygotowuje MZDW? 
5. Jak sprawa odwodnienia DW 634 została rozwiązana na terenie innych gmin? 
6. Jakie przeszkody prawne stoją na drodze współpracy samorządów i MZDW w 

sprawie 
odwodnienia dróg? 

7. Jakie działania mogą podjąć Radni Sejmiku Mazowieckiego oraz Radni Powiatu 
Wołomińskiego, które mogłyby pomóc w rozmowach pomiędzy samorządami 
lokalnymi, a MZDW? 

 
Z góry dziękujemy Panu Marszałkowi za odpowiedzi na powyższe pytania  oraz  podjęcie 
działań w przedmiotowej sprawie.  

 


